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Mélygarázs egyelőre nem lesz a Dóm tér alatt 

Keresik a Dömötör-
templomot 

Féltek a színesfémátvevők - Nyakunkon maradt a tízezer érme 

Nem üzlet a forintgyűjtés 

Mérlegen az egyfor intos Fotó: Segesvári Csaba 

volna beolvasztásra váró portékánkat , csak-
hogy m i sem mos t jö t tünk le a falvédőről: 
mindössze 300 forintot kínál tak egy kilo-
g ramm egyforintosért. Ez n e k ü n k minden-
képpen ráfizetés lett volna, hiszen a 20 és fél 
kiló apróért, ami tízezer forintot ér, csak hat-
ezer forint ütöt te volna a markunka t . 

Próbálkoztunk a MÉH Zrt.-nél is. Szabó 

Péter kereskedelmi igazgató kategorikusan 
kijelentette: forgalomban lévő pénzérmét 
nem vesznek át a lakosságtól. Egyébként a 
cég 550 forintot kínál a sárgaréz kilójáért -
olvastuk az ártáblán. 

További fotók a témáról : 
www. foto.delmattyar.hti 

SZÓTÁRNAP 
A Szegedi Tudományegyetem 
József Attila Tanulmányi és 
Információs Központban 
ho lnap 9 és 17 óra között 
Szegedi szó tá rnap c ímmel 
rendeznek kiáll í tással és 
vásárral egybekötött szakmai 
napot . A diákok 
próbanyelvvizsgát is t ehe tnek 
angol, német , francia nyelvből. 
A középfokú tesztet és idegen 
nyelvre fordítást fél egytől 
kettőig lehet megírni . 

MEFESZ-GYŰLÉS 
AZ ÉVFORDULÓN 
Szegeden kezdődö t t az 
1956-os f o r r a d a l o m és 
szabadságharc -
h a n g s ú l y o z t á k tegnap , az 51 
évvel eze lő t t e l sőkén t 
mega l aku l t függe t len 
szervezet , a M e f e s z a lapí tó i a 
T i sza -par t i vá rosban t a r t o t t 
m e g e m l é k e z é s e k e n . A 
f o r r a d a l m á r o k - többek közö t t 
- m e g k o s z o r ú z t á k a 
M e f e s z - e m l é k m ű v e t , m a j d -
m i n t 1991 ó ta m i n d e n 
e s z t e n d ő b e n , Kiss Tamás , a 
Mefesz a lap í tó ja , n e m z e t ő r 
i r ány í tásáva l - ü n n e p s é g e t 
t a r t o t t a k az egye tem Ady téri 
épü l e t ében , az egykori i f júsági 
szervezet a l aku ló 
nagygyűlésének is o t t h o n t 
adó A u d i t ó r i u m 
M a x i m u m b a n . 

ÉJSZAKAI FÜRDŐZÉS 
AZ ANNÁBAN 
A téli nyitva tar tás szerint csak 
az Anna fürdőben lehet éjszaka 
fürdeni hétfőn, szerdán és 
pénteken este 9-től éjfélig. A 
Termálfürdőben és a 
Ligetfürdőben nincs ilyen 
lehetőség. 

PÓTOLNI KELL 
A Magyar Nemzeti Bank szerint nem tiltják a jog-
szabályok hazánkban az érmék színesfémként 
valé értékesítését. Ezért nincs mitől félniük a szí-
nesfém-kereskedőknek. Az más kérdés, hogy az 
MNB-nek folyamatosan pótolnia kell az egyforin-
tosokat a forgalomból való kivonásig, vagyis 
2008. március 1-jéig. 

Újhelyi a minőségi építészetről 

Többféle elképzelés verseng a bezárt kórházi osztály hasznosításáért 

Nem tudni, mi lesz a szülészet helyén 

A szegedi D ó m té ren fe lú j í tás 
előt t i régészeti fe l tárás t végez-
te t a város - a le le tektől függ, 
mikor kezdődhet el a szabadtér i 
sz ínpad á ta lak í tása . Mélygarázs 
is szerepel a tervekben, de épí-
tése egyelőre n incs nap i ren-
den . 

Ásnak a régészek a D ó m téren. A 
tavalyi próbafúrás u t án néhány 
napja kezdtek dolgozni három-
száz négyzetméteren Horváth 
Ferenc és Fogas Ottó vezetésével. 
A szobányi próbafeltárással pon-
tosítani szeretnék a középkori 
Dömötör - templom helyét, mos t 
a délkeleti sarkát keresik. 

A D ó m téren az 1920-as évek-
ben folytak hasonló kutatások 
Cs. Sebestyén Károly régész ve-
zetésével, az ő rajzait követik 
most . A fogadalmi templom he-
lyén állt egykori Dömötör- temp-
lomot a 12. század elején román 
st í lusban építették, majd a 15. 
században lett gótikus stí lusú. A 
régészek szerint nagyobb lehe-

tett, m i n t a Stefánián feltárt Er-
zsébet-templom, megközelítőleg 
huszonnégyszer t izenhét méte-
res alapterületű. 

Nagy Sándor városfejlesztési 
alpolgármestertől megtudtuk, a 
feltárás idén hét-nyolc millió fo-
rintba kerül. A tér teljes régészeti 
feltárása a becslések szerint ti-
zenöt-harminc évig is eltartana, 
ezért csak próbaásásra van lehe-
tőség. Elképzelhető, hogy már 
2009-ben kezdődhet az építke-
zés: előrébb hozzák a színpadot, 
alatta ú j öltözők, modern kiszol-
gáló helyiségek létesülnek. Ezzel 
„kiszabadul" a Dömötör- torony 
alapja és szellőztethetővé, kon-
zerválhatóvá válik. A tervekben 
ugyan még szerepel egy mélyga-
rázs építése, de túl hosszan tartó 
építkezést és régészeti feltárást 
követelne, ezért nincsen napi-
renden. 

DOMBAI T Ü N D E 

j h j ^ ^ . •»»> J További fotók a tornáról: 
wmr* ' H www.foto.delmagvar.hu 

N e m sikerül t t ú l a d n u n k t ízezer darab egy-
for in toson a szegedi színesféniátvevő he-
lyeken. Volt, ahol gondolkodási időt kér tek, 
máshol tel jesen e lzárkóz tak az a lkutól . 
Egyetlen jogszabály sem t i l t ja az é r m é k 
sz ínes fémkén t való ér tékesí tését , mégis fél-
tek a kereskedők. 

MUNKATÁRSUNKTÓL 

Elindul tunk tegnap egy zsák aprópénzzel: 
pu t tonyunkba tízezer darab egyforintost 
gyűj tö t tünk össze, és szerettük volna színes-
fémként értékesíteni. Az egyforintosok tö-
mege 2,05 gramm, amelynek háromnegyede 
réz, huszonegy százaléka cink és négy száza-
léka nikkel - hal lot tuk egy szakértőtől. 

Az Algyői út mel le t t b e m e n t ü n k két szí-
nesfém-kereskedésbe is. Az egyikben alig 
aka r t ak szóba állni ve lünk, m a j d egy férfi 
közölte: n e m veszi át húsz és fél kilónyi 
egyfor in tosunka t . Azt mond ta , ha> a kor-
m á n y úgy dönt , hogy k ivonja a forgalom-
ból az aprópénzt , akkor t á rgya lha tunk . Hi-
ába érvel tünk, hogy a ha tá roza t m á r meg-
születe t t , és márc ius elsejétől n e m lehet fi-
zetni az egy- és a két for in tosokkal , a férfi t 
ez sem ha to t t a meg. Ezen a helyen egyéb-
ként 1010 for in tos árat m o n d t a k egy kilo-
g r a m m egyforintosért - ami névér téken va-
lójában csak 488 for in tot é rne . Vagyis a 10 
ezer f o r i n t u n k a t megdup lázha t t uk volna, 
h iszen 20 ezer 500 for in to t k a p h a t t u n k 
volna. 

Mivel az üzlet n e m jött össze, továbbáll-
tunk, és felkerestünk egy újabb színesfémát-
vevő helyet. A főnök megvakarta a fejét, ki-
csit tétovázott a zsák pénz láttán, majd azt 
mondta : ad kilónként 630 forintot, de a biz-
tonság kedvéért először megkérdezi a nagy-
kereskedést, hogy tőle mennyiér t vennék át. 
Azt kérte, néhány nap múlva érdeklődjünk. 
Ezzel az üzlettel is jól járnánk, hiszen a tíz-
ezer egyforintosért 12 ezer 600 forintot kap-
ha tnánk . 

A harmadik kereskedőnél ott is hagyhat tuk 

A fe l l e l t r a j z o k a l a p j á n i t t l e h e t a k ö z é p k o r i t e m p l o m dé lke le -
t i s a r k a Fotó: Schmidt Andrea 

Az Önkormányzati és Területfejlesztési Minisztéri-
u m államtitkára, Újhelyi István tegnap Szegeden saj-
tótájékoztatón vázolta a magyarországi építészet 
helyzetét. Kijelentette: az Új Magyarország fejlesztési 
terv keretében nyolcezer milliárd forint fejlesztési for-
rás áll rendelkezésre, ami az önrészekkel együtt 10-12 
ezer milliárd forint beruházásnak felel meg. Ebből az 
összegből iskolák, egészségügyi intézmények, utak és 
turisztikai létesítmények valósulnak meg. A tárca el-

várja a minőségi tervezést és munkát , ezért rengeteg 
szabály változni fog. Az engedélyeztetést és az építési 
felügyeletet az állam is figyelemmel kíséri. Az állam-
titkár kiemelte, nem véletlenül választották a sajtótá-
jékoztató helyszínéül az újszegedi bioépítészeti napok 
kiállításának helyet adó Bálint Sándor Művelődési 
Házat. Ezzel is demonstrálni akarták a környezettu-
datos bemházások jelentőségét és azt, hogy a bioépí-
tészet mennyire fontos ága az építészetnek. 

Bár az egykori I l-es kórház szü-
lészeti osztálya már a m ú l t hé-
ten k iürü l t , egyelőre még nem 
tudni , milyen el lá tás kerül a 
helyére. Lapunk legalább négy-
féle tervről ér tesül t , de hiva-
talosan még egyikről sem dön-
tö t t ek . 

MUNKATÁRSUNKTÓL 

Múlt héten végleg kiürült a volt 
szegedi Il-es kórház szülészeti és 
nőgyógyászati osztálya. Az integ-
ráció első, a betegellátást közvetle-
nül is érintő lépéseként az egykor 
ötven, az áprilisi ágyszámcsök-
kentés után már csak húsz ággyal 
működő részleg a női klinikára 
költözött. Nyitva maradt azonban 
a kérdés: mi kerül az egykori szü-
lészeti osztály helyére? 

Hivatalos helyről erre egyelőre 
n e m kap tunk választ. Min t Pál 
Attila, a klinikai központ elnöke 
és a női klinika vezetője koráb-
ban e lmondta : a tervezést álla-
potfelmérésnek kell megelőznie, 
ennek függvénye, mire is lesz al-
kalmas a második emeleti osz-
tály. 

Hal lo t tunk arról is: egy szak-
mai magánbefektető csoport to-
vábbra is szülészetként és nő-
gyógyászatként hasznosí taná az 
osztályt. Bérbe vennék azt az 
egyetemtől, illetve a klinikai 
központtól - így a mű tők is ki-
használhatók lennének. 

Az egyik országos nap i lap a 
m i n a p megeml í t e t t e : az egyko-
ri szülésze t helyére a fogklini-
ka szá jsebésze t i egysége költö-
zik. Az ál l í tás va lóságtar ta l -
máró l megké rdez tük Nagy Ka-
talint, a f ogo rvos tudomány i 
kar d é k á n j á t , a fogkl in ika ve-
ze tő jé t - aki cáfol ta ezt az érte-
sülés t . 

Bárhogy is dönt végül a klini-
kai központ vezetése, az biztos: 
az egykori l-es kórházat a tervek 
szerint év végéig kiürítik, hogy az 
eladásából származó bevételből 
az önkormányzat támogathassa 
az integrációs folyamatot. Úgy 
tudjuk, már a vevőt is megtalál-
ták az épületre. 

lÉltossk. í t í t f i 'övábbi fotók a témáról: 
foto.dclmagyar.hu 

Más forrásokból azonban leg-
alább négyféle koncepcióról érte-
sül tünk, és úgy tudjuk: lobbiharc 
is folyik a kiürült osztály helyé-
ért, ahol két, jól felszerelt m ű t ő 
is található. 

Az egyik terv szerint a jelenleg 
az ú j klinika épületében működő 
pszichiátriai klinika költözne át 
a Kálvária sugárúti intézménybe. 
Ennek előnye az, hogy egy helyre 

kerülne a szegedi pszichiátriai és 
a rokonszakmának számító ad-
diktológiai ellátás. Ez utóbbi, fő-
ként alkoholbetegek kezelésével 
foglalkozó osztály most is a kór-
házban működik . Hátránya, 
hogy a műtőket így nem igazán 
tudnák kihasználni . 

Egy másik elképzelés szerint a 
Kossuth Lajos sugárúti l-es kór-
házból költöztetnék át az egykori 

szülészet helyére a krónikus bel-
gyógyászati vagy cerebrovasculá-
ris rehabilitációs osztályt. Az 
előbbinek kevés az esélye, hiszen 
az áprilisig ötvenágyas osztályra 
- a kórház honlapjának adatai 
alapján - kilencvenegyet kellene 
bezsúfolni. A másik osztály 
azonban nem szenvedne helyhi-
ányban, hiszen negyvennégy 
ággyal működik . 

Egyelőre lakat van a kórház i szü lésze ten Fotó: Karnok Csaba 

http://www.foto.delmagvar.hu

